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Spørgsmål 

Ministeren bedes kommentere artiklen i Børsen den 25. juni 2021 ”Deloitte-konsulenter 

hentede 300.000 om dagen på ejendomsvurderingssystem”, hvor flere kilder ifølge artik-
len er bekymrede for, at relationen mellem konsulentfirmaet Deloitte og Udviklings- og 

Forenklingsstyrelsen (UFST), der står for udviklingen af ejendomsvurderingssystemet, 

har været for tæt. 

 

Svar 

Jeg har bedt Udviklings- og Forenklingsstyrelsen om at kommentere Børsens artikel. Sty-

relsen har oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til: 

 

”Udviklings- og Forenklingsstyrelsen (UFST) er afhængige af at have højt specialiserede 

kompetencer til rådighed. Særligt nogle it-kompetencer kan være svære at rekruttere, og 

der giver det mening at supplere egne medarbejdere med eksterne konsulenter. Derfor 

benytter UFST sig af konsulenter for at få løst udvalgte og vigtige opgaver bedst muligt.  

 

UFST har som en stor offentlig indkøber af eksterne ydelser et stort ansvar for, at indkøb 

af ydelser og leverandørvalg foregår korrekt og efter bogen. Gennemsigtighed, omfat-

tende udbudsregler og klare processer er med til at sikre, at statens indkøbsregler altid 

overholdes.  

 

Dette er også tilfældet med ejendomsvurderingsprogrammets indkøb, og der er derfor 

ikke grund til at tro, at der ikke er arbejdet efter de udbudsretslige regler i tilfældet med 

Deloitte.” 
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